
 

    
 
 

Motie 
Bestuurlijk draagvlak Roosendaal inzake implementatie Basisnet Spoor 

 
 
De raad van de gemeente Roosendaal in vergadering bijeen op 12 maart 2014. 
 
Kennis genomen hebbende van: 

 De brief  van 12 november 2013 van de colleges van burgemeester en wethouders van de 
gemeenten Moerdijk, Halderberge en Roosendaal aan staatssecretaris Mansveld inzake feitenblad 
Basisnet vervoer gevaarlijke stoffen, waarin wordt verzocht: 
1. De saneringsregeling te verduidelijken. 
2. Planschades niet op de gemeenten af te wentelen. 
3. De gehanteerde bevolkingsbestanden en de Basisnetviewer ter beschikking te stellen. 
4. De extra 5000 wagonbewegingen op het traject Roosendaal – Lage Zwaluwe te schrappen. 

 De brief van 19 december 2013 van Moerdijk, Halderberge en Roosendaal aan de staatssecretaris 
houdende een bezwaarschrift inzake de Regeling Basisnet en bijbehorende regelgeving, waarin: 
1. Wordt geconstateerd dat er vrijwel niets is gedaan met de opmerkingen en bedenkingen die 

de afgelopen maanden en jaren zijn ingebracht. 
2. Dat er niet wordt ingegaan op het herhaaldelijk gevraagde bestuurlijk overleg waarin nader 

zou kunnen worden ingegaan op de problematiek, met name de lange termijn doelstellingen, 
de leefbaarheid, trillingen en geluid, ruimtelijke ordening en juridische aspecten alsmede de 
knelpunten 

 De brief van Moerdijk, Halderberge en Roosendaal aan de leden van de vaste commissie voor 
Infrastructuur en Milieu waarin aandacht wordt gevraagd voor de problematiek van het 
implementatietraject van de Wet Basisnet en de leden worden uitgenodigd voor een bezoek aan 
de spoorzones van de respectieve gemeentes. 

 Het feit dat de formele reactie op bovengenoemde brieven tot heden achterwege is gebleven. 
 De motie  “ Geen extra giftreinen over de Brabantroute” van 7 februari 2014 van de provinciale 

staten van Noord Brabant, waarin wordt gesteld dat het onwenselijk en onverantwoord is dat er 
tijdens de geplande werkzaamheden aan de Betuweroute tijdelijk extra gevaarlijke stoffen over 
de Brabantroute worden vervoerd, maar die geheel voorbijgaat aan de structurele toename van 
vervoer van gevaarlijke stoffen door de steden en dorpen in West Brabant. 

 
Overwegende dat: 

 De Wet Basisnet  grenzen beoogt te stellen aan de risico’s langs routes van vervoer van 
gevaarlijke stoffen per spoor. 

 Deze begrenzing onderdeel uitmaakt van een pakket van bestuurlijke afspraken om de Randstad 
en de Brabantroute bij dat vervoer van gevaarlijke stoffen sterk te ontzien.  

 Deze doelstelling weer leidt tot substantiële verschuiving van die vervoersstromen en de 
daarmee samenhangende risico’s naar andere trajecten in het bijzonder naar de spoorzone Lage 
Zwaluwe - Roosendaal 

 De gemeenten Halderberge, Moerdijk en Roosendaal hiermee in ernstige mate worden 
geconfronteerd. 

 Het aantal ketelwagens met brandbare  en toxische gassen en vloeistoffen, dat op grond van de 
prognoses   van de Basisnet   de spoorzone Roosendaal  passeert, kan toenemen van  9990 
(realisatie 2012) per jaar tot 56470  per jaar, overeenkomende met het geraamde plafond in 
2020. 

 De minister op 21 juni 2003 in de Nota naar aanleiding van het Verslag ( Eerste Kamer der Staten 
Generaal ) heeft gesteld dat er op enkele trajecten sprake is van toename van risico’s.  In dat 
kader zou volgens de minister het creëren van bestuurlijk draagvlak  in betreffende gemeenten 
uiterst belangrijk zijn. 
 

  

http://www.roosendaal.nl/Actueel/Gemeenteraadsverkiezingen_2014/Welke_partijen_nemen_deel/7_GroenLinks


 
 
 
 
 
Spreekt uit  dat: 

 Het niet zo kan en mag zijn dat de problematiek en de lasten  van het toenemende vervoer van 
gevaarlijke stoffen over het spoor in West Brabant eenzijdig over de schutting van de gemeenten 
Moerdijk Halderberge en Roosendaal wordt geworpen 

 Het beoogde bestuurlijke draagvlak  tussen de gemeentebesturen en de minister slechts bereikt 
kan worden indien de bezwaren en noden van de gemeenten Moerdijk, Halderberge en 
Roosendaal verband houdende met het invoeringstraject Wet Basisnet serieus worden genomen 
en er overeenstemming kan worden bereikt over de oplossing van de aangegeven knelpunten op  
de korte  termijn en er zicht is op structurele oplossingen op de langere termijn (Zeeuwse bocht 
en ROBEL). 

 Het nodig en gewenst is dat het dossier dringend onder de aandacht van het provinciebestuur van 
Noord Brabant wordt gebracht  teneinde de nodige steun bij het overleg met de minister van 
Infrastructuur en Milieu te verkrijgen. 
 

Verzoekt het college: 
 Deze motie ter kennis te brengen aan de minister, de vaste kamercommissie voor Infrastructuur 

en Milieu, Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, de gemeentebesturen van Moerdijk en 
Halderberge en aan alle overige instanties die daarvoor in aanmerking komen. 
 

 
En gaat over tot de orde van de vergadering 
 
 
Fractie GroenLinks   Martin van Osch 
Fractie SP   Bernd Missal 
Fractie PvdA   Moenir Amhaouech 
Fractie Nieuwe Democraten Pieter Beesems 
Fractie Roosendaalse Lijst Ilya Musters 


